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Kedves Ágfalvi Polgárok!
Hosszú ideje nem jelentettük meg az Ágfalvi Kró-
nikát az új típusú koronavírus veszély miatt.
Ebben a számban rövid összefoglalókat, képes 
tájékoztatást adunk az elmúlt több hónapos idő-
szak eseményeiről.
Mindannyiunk nevében köszönöm mindazok 
helytállását, akik az átlagosnál többet tettek azért, 
hogy mások számára is elviselhető és kezelhető 
legyen ez a helyzet.
A koronavírus járvány veszélye meglehetősen 
megváltoztatta mindennapjainkat. Közülünk so-
kan nehéz helyzetbe kerültek. Önkormányzatunk 
azonnal reagált a vészhelyzetre, segítséget nyúj-
tottunk azoknak az idős ágfalviaknak, akik meleg 
étel, gyógyszer vagy egyéb bevásárlási igénnyel 
jelentkeztek nálunk. Ezen feladatok ellátásában 
önzetlenül segítettek Simon László egyéni vál-
lalkozó, Szücs György, Pisák Lászlóné, Sánta Fe-
rencné, az önkormányzat dogozói. 
Figyelemre méltó és azonnali segítséget nyújtott 
Tímár Dániel, aki ózonos fertőtlenítéssel díjmen-
tesen biztosította az intézmények fertőtlenítését.
Gálos Mihály a bölcsőde és az óvoda dolgozóinak 
adományozott plexi arcvédő maszkot.
Név nélkül, sokan segítettek bevásárolni idős 
szomszédjaiknak vagy ismerőseiknek. Többen 
szépítették a környezetükben lévő közterületeket 
szabadidejükben.
A lakosság nagy része példásan reagált a szokat-
lan helyzetre. Köszönjük a fegyelmezett, felelős 
magatartást!
Sajnos, most is voltak páran, akik nem tartották 
be az előírásokat. Tipikus zavaró viselkedés volt 
a Luther-téren és környékén a nem megengedett 
gyülekezés, a közterületeken a rongálások, virá-

gok kitépése, fák letörése, a nem szabályos köz-
lekedés, nem egy esetben a versenyzés az utakon.
Bár kevesen vannak, de kirívó viselkedésükkel 
mindannyiunkat zavarják. Ezeken csak úgy tu-
dunk változtatni, ha észleljük, azonnal jelezzük a 
rendbontók felé, ha hatástalan, akkor a megfelelő 
szerveknél.
A vírusveszély miatt a bölcsőde, az óvoda és az 
iskola sem fogadhatta a gyerekeket. 
Köszönet illeti az óvónőket és az iskola pedagó-
gusait helytállásukért. 
Az ágfalvi óvódásoknak kiváló otthon végezhető 
programokat szerveztek.
Az ágfalvi iskolások az országos átlaghoz képest 
jól összeállított és elvégezhető feladatokkal halad-
hattak tanulmányaikban.
A bölcsődében és az óvodában ezen időszakban 
megtörtént az éves fertőtlenítő festés, köszönjük 
Németh Tibornak a bölcsődében végzett társadal-
mi munkáját. A vírusveszély negatív hatásaival, pld. 
időszakos munkanélküliséggel többen küzdenek.
Az anyagilag ellehetetlenült helyzetbe kerülőknek 
szociális rendeletünk alapján továbbra is tudunk 
segíteni. Mindezt annak ellenére, hogy az elvoná-
sok és az iparűzési adóerő csökkenése /42 ágfalvi 
vállalkozás szünetelteti működését/ teljesen átír-
ják fejlesztési lehetőségeinket. Sok településhez 
hasonlóan költségvetésünket a „túléléshez” kell 
igazítanunk, további takarékossági intézkedéssel.
A vírusveszély nem szűnt meg! Ezért kérek min-
denkit, továbbra is figyeljenek egymásra és szoká-
saikra, tegyenek meg mindent annak érdekében, 
hogy elkerülhessük ezt a betegséget.

Pék Zsuzsanna
polgármester
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Trianon 100. évforduló 
1920. június 4-én írták alá a Párizs melletti Vers-
ailles Trianon kastélyában az első világháborút 
lezáró békediktátumot, amely Magyarországtól 
elvette területe kétharmadát, 283 ezer km2-ből 
93 ezer km2 lett. Lakossága több mint felét, 18,2 
millió főből 7,6 millió magyarországi állampolgár 
lett. A béke feltételeit magyar részvétel nélkül hatá-
rozták meg. A legérzékenyebb és leglátványosabb 
veszteség a területi csonkítás volt. A területvesz-
teség az ipar egyharmadát, a nemzeti jövedelem 
kétharmadát semmissé tette.

Az aláírás magyar nemzeti gyász mellett zajlott. 
Ez a nap 10 éve a Nemzeti Összetartozás Napja.
1921. augusztus végén, szeptember elején az első 
és második ágfalvi csatában a magyar irregulá-
ris erők négyszeres osztrák túlerővel szemben 
diadalmaskodtak és verték ki az osztrák túlerőt 
Ágfalva térségéből. E csaták következménye lett 
a Soproni Népszavazás, melynek köszönhetően 
Trianont felülírva Sopron és további 8 település, 
közel 55000 lakója magyar maradhatott.
Ennek okán június 4-én Juhos Gábor Sopronból 
indulva, első állomásként Ágfalván a Baracsi szo-
bor érintésével körbefutja Magyarország határát, 
megközelítően 2020 
km-t, a koronavírus 
veszély miatt csak a 
jelenlegi határokon.
Június 4-én 1800 
órakor Polgármester 
Asszony az Önkor-
mányzat és a lakosság 
kis csoportja fogad-
ta a futót és gyújtott 
gyertyát a Baracsi 
Emlékműnél. 

2020-ban sem maradhat el hazánk évtizedes hagyo-
mányokkal rendelkező környezetszépítő versenye, a 
Virágos Magyarország, amelyben idén a virágos bal-
konok és előkertek mérik össze szépségüket.
Ebben az évben a megszokottól eltérően nem a helyi 

közösségek és önkormányzatok, hanem magánsze-
mélyek pályázatait várjuk hazánk legrégebbi, egyben 
legnépszerűbb környezetszépítő versenyében. Az idei 
megmérettetés célja, hogy megmutassuk, milyen szé-
pek az ország balkonjai és előkertjei, és milyen sokan 
tesznek azért, hogy saját környezetük szebb és von-
zóbb legyen.
Pályázni összesen 6 db balkonkerti/előkerti fotóval és 
egy legfeljebb 400 karakteres leírással lehet, 2 kategóri-
ában („Legvirágosabb balkon” és „Legvirágosabb elő-
kert”). A fotókat július 1-jéig várjuk a palyazat.viragos-
magyarorszag.hu weboldalon a regisztrációt követően. 
Nemcsak a szakmai zsűri által legjobbnak ítélt pályamű-
vek beküldői kapnak értékes kertészeti utalványokat, de 
a közönség kedvencei is elismerésben részesülnek
Tisztelettel,

a Virágos Magyarország Szervező Bizottsága
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Június 4-én16.30-kor verssel, zenével, gyer-
tyagyújtással emlékeztünk az ágfalvi evangélikus 
templomban a trianoni békediktátum 100. évfor-
dulójára.

18 órakor a somfalvi dűlőben őrtüzet gyújtottunk 
a nemzeti összetartozás napján. A rendezvényeken 
közreműködött az Ágfalvi Dalforrás Népdalkör.

Ágfalvi táncosok is csatlakoztak „Körbetáncol-
juk a Kárpát-medencét Összetartozunk100folk 
1920/2020” elnevezésű kezdeményezéshez.

Június 4-ére a magyar nemzet szétszakításának 
évfordulójára, több mint 300 szólista-táncegyüt-
tes készített kisfilmet. Az ágfalvi Patakugrók 
Táncegyüttes ifjúsági korosztálya a hagyományőr-
ző Burschen táncával vett részt az online felhívás-
ban, a Sopron TV munkatársainak segítségével.

A Kárpát-medence néptáncaiból beküldött kisfil-
meket, a résztvevő településeket jelölő térképről a 

helység nevére kattintva önök is megtekinthetik, 
az alábbi linken.

https://www.google.com/maps/d/u/0/viewer?mi-
d=1RcWjVQhjYhXej2WI_6LsTcmBtHHHrZy-
w&fbclid=IwAR0KsyyXdBoYD_9ROAykP9oc_
XxxhFhtvo_iVQAgvGc6M1ZzhoNXz9RRxm8&ll
=47.0196045328779%2C21.61062455000004&z=6
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Ágfalvi Lovassport Egyesület ismét remekelt
Kovács András az Ágfalvi 
Lovassport Egyesület elnö-
ke, és egyben versenyzője a 
2019. évi kiváló teljesítmé-
nye alapján senior díjugra-
tó kategóriában országos 
bajnoki helyezést ért el.
Országos bajnoki első he-
lyezéséért gratulálunk és 
büszkék vagyunk, hogy 
rendszeresen rangos ver-
senyeken öregbíti a lovas 
sportot és Ágfalva hírnevét.
(2020. március)

Kovács András 2019.évi Szenior ranglista 
Országos Bajnoka Díjugrató Szakágba

OB Díjátadón Dallos Gyula 
Miniszteri Biztossal
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ZÖLDHULLADÉK LERAKÁSI, ELSZÁLLÍTÁSI 
LEHETŐSÉGEK ÁGFALVÁN:

1. KOMPOSZTÁLÓ TELEPRE TÖRTÉNŐ SZÁLLÍTÁSSAL:
Helye: Sopron, Harkai úti komposztáló telep
Nyitvatartási idő:  
•  a nyári időszakban (április 1-től) hétfő-péntek: 10-17.30 óráig szombat: 8-15.30 óráig
•  a téli időszakban (november 1-től) hétfő-péntek: 8-15.30 óráig szombat: 8-15.30 óráig
•  téli üzemszünet: december 15-től március 15-ig
A lakosság által beszállítható zöldhulladék: levágott fű, fa nyesedék (maximum 20 cm átmérőig), kerti zöldhul-
ladék, falevél, avar
A beszállítható zöldhulladék mennyisége és díja:
A lakossági ügyfelek, évente 6 alkalommal, alkalmanként legfeljebb 300kg-zöldhulladékot rakhatnak le ingyenesen.
A lerakás díja fentiek kivételével: 12,5 Ft/kg (12 500 Ft/t). A szolgáltatást csak az STKH működési területén 
bejelentett lakcímű, hulladékszállítási díjtartozás nélküli lakos veheti igénybe, meghatározott mennyiségben 
ingyenesen. A lakhely igazolása lakcímkártya bemutatásával történik.
2. ZÖLDHULLADÉK-GYŰJTŐ ZSÁKOK VÁSÁRLÁSÁVAL:
Ágfalván az OHKT előírásainak megfelelően évente 10 alkalommal, ingyenesen gyűjti az STKH a zöldhulla-
dékot. Áprilistól novemberig havonta egy-egy alkalommal, előre meghirdetett időpontban (hulladék naptár) 
házhozmenő rendszerben szállítja el a cég ügyfeleitől az ingatlanok elé kihelyezett STKH emblémás zsákokat és 
a barna kukát. A zsákokba fák, bokrok nyesedékeit, lenyírt füvet, lehullott levelet lehet betenni. Az elszállítást 
nem kell bejelenteni, amennyiben a gyűjtési napon nem kerül elszállításra hagyják a kirakott helyen. Kérdés 
esetén a zsákon található számon lehet érdeklődni.
Ezen kívül januárban két alkalommal a kidobott karácsonyfákat gyűjtik össze a családi házas övezetekből és 
szállítják el a komposztálótelepre, ahol feldolgozzák. A karácsonyfákat ne tegyék zsákba, ellenben a díszeket és 
talpakat vegyék le.
A 170 l-es zöldhulladék-gyűjtő zsák 220 Ft-os áron megvásárolható az STKH Sopron, Harkai úti raktárában, 
Soproni Zöldudvarokban, valamint Ágfalva Község Polgármesteri Hivatalában.
3. BARNAKUKÁS RENDSZER
Hol veheti át a barna kukát? A 60 l-es űrtartalmú barna kukát az STKH zöldudvaraiban – nyitvatartási időben 
– lakcímkártya felmutatásával és egy átvételi elismervény kitöltésével lehet átvenni.
Mit helyezhet bele az edénybe? Minden bio hulladékot, ami elbomlik? A barna kukába csak és kizárólag 
nyers konyhai hulladékot (krumpli héj, almacsutka, fonnyadt zöldség, stb.) valamint kerti hulladékot (fűnye-
sedék, kisebb ágak, falevelek stb.) helyezhetők el, főtt ételmaradék nem. A kuka tartalmát a begyűjtést végző 
dolgozók ellenőrzik, amennyiben olyan hulladékot találnak benne, ami nem odavaló, abban az esetben csak a 
kommunális hulladék díjának kifizetése után áll módunkban az edényt kiüríteni.
Mikor szállítják el a barna kukába gyűjtött zöld hulladékot? A barna edények ürítése a zsákos zöldhulla-
dék-gyűjtés időpontjában történik. (https://stkh.hu/wp-content/uploads/2019/12/ÁGFALVA.pdf). Kérjük, 
hogy az edényt az ürítési napon legkésőbb 6.00 óráig helyezzék ki az ingatlanuk elé. Az ürítés a közszolgáltatás 
keretében történik, így a lakosság részére nem jelent többlet költséget.
Igényelheti-e az edényt, ha már korábban komposztálóedényt kért?
Igen, azok is igényelhetik, akik korábban ingyenes komposztálóedényt vettek át az STKH-tól, továbbá azon 
üdülő tulajdonosok is kérhetik a barna kukát, akik féléves hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződéssel 
rendelkeznek.
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 Ezeken a helyeken lehet átvenni a barna kukát és a komposztálót:
1. Sopron, Harkai domb (a gyepmesteri telep mellett) (99/200-139):
kedd: (április 1-től) 10.30-tól-17.30-ig ; (október 1-től) 8.30-tól-15.30-ig
csütörtök: (április 1-től) 10.30-tól-17.30-ig ; (október 1-től) 8.30-tól-15.30-ig
szombat: 8.30-tól-15.30-ig
2. Sopron, Pozsonyi út (korábbi törmelék-lerakó) (99/200-138)
hétfő – szerda – péntek: 7-14.30-ig
4. SÁRGA FEDELŰ KUKA IGÉNYFELMÉRÉSE
A Sopron Térségi Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás által megvalósított „Komplex hulladékgazdálkodá-
si rendszer fejlesztése a Sopron térségében, különös tekintettel az elkülönített hulladékgyűjtési, szállítási és előkezelő 
rendszerre” című KEHOP pályázat keretében a házhoz menő szelektív gyűjtési rendszer fejlesztéseként sárga fedelű, 
120 és 240 literes gyűjtőedények kerültek beszerzésre. Az ingyenesen kiosztásra kerülő edényekkel az eddigi sárga 
zsákos gyűjtési mód kerülne kiváltásra, a papír gyűjtése továbbra is az eddigi gyakorlatnak megfelelően kék zsákba 
kerül összegyűjtésre. Fontos, hogy a szétválogatott hulladék összelapítva és szárazon kerüljön az edénybe.
Igénylés feltételei: -Hulladékszállítási díjtartozás nélküli, Ágfalvi lakos,
• 120 l-es edény max. 3 fő/háztartás-ig, 240 l-es edény min. 4 fő/háztartás esetén igényelhető,
• Az ingyenesen átvett edényt legalább 5 évig rendeltetésszerűen (szelektív hulladékgyűjtésre) kell hasz-
nálni. Abban az esetben, ha kommunális hulladék kerül az edénybe, a hulladékot külön díj ellenében 
(kommunális hulladékként) viszi el a közszolgáltató.

Kérjük, az alábbi adatok megadásával szelektív hulladékgyűjtőedény igényüket az Ágfalvi Polgármesteri Hiva-
talban kihelyezett postalábába, vagy e-mailen igazgatas@agfalva.hu címre 2020. július 10-ig elküldeni szíves-
kedjenek!

Név: …………………………………………………………
Cím: …………………………………………………………
Telefonszám: ……………………………..............................
Az igényelt méret: …………. liter*(120 liter vagy 240 liter)
*120 l-es edény max. 3 fő/háztartás-ig, 240 l-es edény min. 4 fő/háztartás esetén igényelhető
Kitöltés után a keret mentén vágja ki, és juttassa el a Polgármesteri Hivatalba (Ágfalva, Soproni u. 3.)

Sopron és Térsége Környezetvédelmi és Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft.
 2020.évi hulladékgyűjtési időpontjai Ágfalván

Hónap Kommunális Szelektív Zöldhulladék
Július Minden héten szerdánként 10. (péntek) 27. (hétfő)
Augusztus Minden héten szerdánként 07. (péntek) 24. (hétfő)
Szeptember Minden héten szerdánként 04. (péntek) 21. (hétfő)
Október Minden héten szerdánként 02. (péntek) 26. (hétfő)
November Minden héten szerdánként 06. (péntek) 23. (csütörtök)
December Minden héten szerdánként 04. (péntek) ----








Folyamatosan bővülő kiadványokkal, mese, ismeretterjesztő és hangoskönyvek-
kel, havilapokkal, szkennelési lehetőséggel és internet használattal várunk min-
den kedves látogatót! 
Ágfalviaknak a könyvtárhasználat és kölcsönzés ingyenes!
Nyitva tartás: Hétfő 13:00-17:00
 Csütörtök 8:00-12:00
A gyógyszertár mellett (Ágfalva, Soproni u. 18.)
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FAKOPÁNCS - Ágdarálás
Ne égess, APRÍTS!

Tisztelt ágfalvi lakosok!
A tavaszi metszések során visszamaradt nyese-
dék, égetéssel történő „semlegesítése” sokaknak 

zavaró, füstképződéssel járó 
tevékenység, valamint az oly 
gyakran hangoztatott klíma-
védelem szempontjából sem 
tekinthető már a legideálisabb 
választásnak.

Ágaprítási szolgáltatásunkkal 
kiváló lehetőséget biztosítunk 

azoknak, akik szeretnének egy környezettudatos 
megoldás mellett dönteni, amely gyors és kényel-
mes alternatívát jelent.

A keletkezett apríték felhasználható talajtakaró-
nak, kiválóan komposztálható, vagy igény szerint 
elszállítása megoldható.

Vállaljuk:
•  Kiskertekben, gyümölcsösökben keletkezett 
fanyesedék,

•  Favágásból visszamaradt ágak-gallyak,
•  Tuják, sövénymaradékok, külterületi tisztítások 
során felhalmozódott friss fanyesedék aprítását!

Ne kerülgesse egész éven át a levágott ágakat, Fa-
kopáncs ledarálja!

Keressen bennünket az alábbi telefonszámon:

+36-70/284-2870
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Híreink
Az elmúlt évben lakossági összefogással és finanszí-
rozással szilárd burkolat került a Gesztenye sor, Rö-
hrling, Kosbor és Ciklámen utcákra.
Önkormányzatunk ígéretet tett, hogy ezen útépítés 
után megépítteti a Határőr utcát.
A legjobb árajánlatot a Strabag Általános Építő Kft 
adta; 37.198.616.-Ft-ért kivitelezte a munkát. 
A forgalomba helyezés érdekében még az út kitáb-
lázása és a felfestése van hátra. Elkészülte után az Új 
utcában és az Alkotmány utcában forgalmi rend vál-
tozás lesz.

Fizikai dolgozóink a karantén idején felújították a ját-
szóteret. 
A játékokat átfestették, a homokozókat friss homok-
kal töltötték fel és a játékok alatti kavicságy is feltöl-
tésre került.
Önkormányzatunk fizikai 
dolgozói közreműködtek a 
település virágosításában.
A lakosság részéről köszö-
net illeti a segítőket: Nagy 
Gézát, a Péter családot, 
Bugledics Antalnét, Kram-
merhoffer Zoltánnét és 
Kalmár Annát.
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VILÁGJÁRVÁNY

Két-három esztendeje annak, hogy, talán Franciaor-
szágban az utcán tömegével láttam ázsiai turistákat 
szájmaszkban életvitel-szerűen létezni. Akkor – talán 
helyesen -, úgy gondoltam, szegények annyira hoz-
zászoktak nagyvárosaik légszennyezettségéhez, hogy 
azt hiszik, Európában is csak szájmaszkban lehet ut-
cára lépni. Bizony, elborzadtam a gondolatra, hogy 
mi is eljuthatunk ide, de hamar arra jutottam, velünk 
soha sem történhet hasonló.
Nem tagadom, amikor az év elején az első híreket hal-
lottuk Kínából a koronavírus fertőzésekről, rögvest a 
madárinfluenza körüli évekkel ezelőtti felhajtás jutott az 
eszembe, s meg sem fordult a fejemben, hogy alig két 
hónap múlva nálunk is minden a feje tetejére áll, és a 
szájmaszk mindennapi viseletünkké válhat.
De másképp alakult. Ma azt már elmondhatjuk, hogy 
Magyarország nagyon szerencsésen vészelte át a világ-
járvány első támadását. Hogy mit hoz a jövő, senki sem 
tudhatja.
Valamennyien reménykedünk, hogy nem szorulunk 
ismét tartósan a négy fal közé, nem kell ismét megta-
pasztalnunk, milyen az, amikor dolgozni sem mehe-
tünk, hogy már az is szerencsésnek mondhatja magát, 
aki távmunkához jut, hogy hónapokig nem találkoz-
hatunk szeretteinkkel, hogy gyermekeink, unokáink 
nem mehetnek iskolába, óvodába, hogy tapasztalat 
nélkül tanítói babérokra kell törnünk, és számítógé-
pes ismereteink gyors fejlesztése is elengedhetetlen 
lesz a mindennapokhoz.
De számos tapasztalatot is szereztünk az orvosi ren-
delőben. Kiderült, hogy mi minden oldható meg 
tisztességgel személyes találkozás nélkül. Persze az 
is kiderült, mi nem oldható meg így! Nagyon nehéz 
volt a járvány egy szakaszában azt mondani, hogy 80 
év fölötti embert nem vizsgálhatunk, mert nagyobb 
veszélynek tesszük ki azzal, ha esetlegesen megfer-
tőzzük a koronavírussal. Ez a szabály más, kevésbé 
szerencsés országok tapasztalatából származott. Ott 
nem csökkentették a legszükségesebbre az orvos-be-

teg találkozásokat, s bizony a fertőző gócok egy része 
az egészségügyi intézményekben volt, és a legfőbb 
terjesztők az egészségügyi dolgozók lettek. A szigorú 
szabályok ettől mentették meg az egészségügyieket és 
az embereket Magyarországon.
Döbbenetes volt látni, hogy az emberi találkozások 
számának lecsökkenésével, a rendkívül egyszerű higi-
énés szabályok betartásával hogy szűnt meg az influ-
enza tovaterjedése, tűntek el a lázas, légúti fertőzött 
betegek, vagyis hogy a légúti betegségek terjedéséről 
szóló ismereteink helytállóak. Bizony, könnyen lehet, 
hogy járványos időkben az orvosi rendelőkben való 
beteg-beteg találkozások megsokszorozzák például 
az influenzások számát. Nem biztos, hogy az a jó, ha 
minden köhögőst, náthást meg akarunk vizsgálni… 
De, műtétek, vizsgálatok is maradtak el, ezeket termé-
szetesen pótolni kell.
Szeretném köszönetemet kifejezni Ágfalva lakossá-
gának, hogy ebben a nehéz időszakban maximális 
fegyelmezettséggel tartották a szabályokat. Ágfalva 
bekerült az orvosegyetemek által végzett országos 
reprezentatív koronavírus szűrő programba. A meg-
hívottak elmentek a szűrésre, igazolatlan hiányzó 
nem volt. Minden elismerésem az ágfalviaké, nagy-
szerűen vizsgáztak!
Külön köszönet illet Tímár Dániel urat, aki felaján-
lotta, hogy a járvány idején rendszeresen végez ózo-
nos fertőtlenítést az orvosi rendelőben és a Védőnői 
Szolgálat helyiségeiben, nagyfokú biztonságot adva 
ezzel munkánkhoz. Mindezt térítésmentesen! Az el-
végzett munkapiaci áron százezrekbe került volna.
Köszönetaz Önkormányzatnak a vásárolt védőfel-
szerelésekért, és mindazoknak, akik bármilyen mó-
don segítettek a járvány idején.
A jövőre nézve megpróbáljuk levonni az elmúlt idő-
szak tanulságait. Változik a rendelői betegellátások 
rendje. A rendelőben beteget továbbra is csak előzetes 
telefonbejelentés után, időre fogadunk. A keddi, csü-
törtöki vérvételekre is előjegyzés szükséges! Termé-
szetesen továbbra is elérhetők vagyunk rendelési idő-
ben az 508-555-ös telefonon, munkanapokon 8-tól 16 
óráig pedig a 06/30/2833180-as mobilon is megtalál-
nak. A stabil állapotú betegek rendszeres gyógyszereit 
továbbra is a „felhőbe” írjuk, de bizonyos rendszeres-
séggel ragaszkodunk a betegek vizsgálatához.
Köszönöm együttműködésüket!

dr. Németh János
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KÖZMEGHALLGATÁS 
2020.02.27.

/rövidített összefoglaló/
A 2019. év legfontosabb eredményei időrendben:
Januárban új intézményt létesítettünk, a 2 csoportos 
mini bölcsődét. Működési engedélyéhez szükség volt a 
tárgyi és személyi feltételek biztosítására. Induláskor a 
betölthető gyereklétszám hiányos volt, napjainkra teljes 
telítettséggel működik az intézmény.
A Német Nemzetiségi Önkormányzattal szoros együtt-
működésben dolgoztunk további intézményfejlesztésen.
Először az általános iskola bővítésére és tornacsarnok 
építésére bíztuk meg a tervezőt a kiviteli tervek elké-
szítésére, majd a közbeszerzés következett. A kivitelező 
cégek kérdéseinek köszönhetően az eljárás elhúzódott 
augusztusig, továbbá minekután nem a meghirdetett 
közbeszerzési eljárásnak megfelelő árajánlatok érkeztek 
be, az eljárás eredménytelen volt.
Ugyancsak közbeszerzési eljárást indítottunk a Bölcsőde 
– Konyha – Étkező építésének II. ütemére, melyről a bírá-
ló bizottság úgy ítélte, hogy túlárazott a legjobb ajánlat is, 
ezért a kivitelezésre a nyár folyamán nem kerülhetett sor.
Tavasszal nagy létszámú delegációt fogadtunk Schefflen-
zből, a vendégeket családoknál szállásoltuk el. A több-
napos közös program mindenkinek élmény teli volt és 
erősítette a két település kapcsolatát. Köszönjük a fogadó 
családok együttműködését!
Folyamatos egyeztetést folytattunk az Építőközösség 
képviselőivel a Ciklámen utca, Kosbor utca, Röhrling 
utca és a Gesztenye sor szilárd burkolat építése kapcsán.
Eredményes közbeszerzési eljárást követően a Strabag 
kivitelezésében nagyon jó minőségben elkészült az ut-
cák szegélyezése és szilárd burkolat építése több mint 80 
millió forint értékben, önkormányzatunk 10 millió fo-
rinttal járult hozzá a munkálatok finanszírozásához.
Folyamatosan dolgoztunk a Szabályozási Terv készíté-
sén, a folyamatot lassította a Nemzeti Parkkal történő 
levelezés elhúzódása.
A választások után rögtön új közbeszerzési eljárást indí-
tottunk, melyen lényegesen jobb ajánlatot fogadtunk el a 
Napközi konyha II. ütem kivitelezésére.
Érdekérvényesítési munkánk eredményeképpen meg-
épülhetett az Ágfalva – Sopron bekötő út, összesen 350 
millió forintból.
Az útépítés elején nagyon sok kételkedő és negatív kom-
ment próbálta csökkenteni az örömöt, melyet az út meg-
építése jelentett a településnek, de a kivitelezést követően 
teljes elégedettséggel használhatjuk. Köszönjük Barcza 
Attila országgyűlési képviselő úrnak a „Magyar Falu” 
programot felügyelő kormánybiztos úrnak és a Magyar 
Kormánynak.
Pályázaton nyertünk több mint 6 millió forintot a tájház 
tetőszerkezetének felújítására, a szükséges önerőt a Né-
met Nemzetiségi Önkormányzat biztosította. A felújítás 

végére megtörtént a gyűjtemény tájházzá nyilvánítása. 
Reményeink szerint ez újabb pályázati lehetőségeket 
eredményezhet.
A település könyvtára is tovább gyarapodott könyvekkel, 
látogatottsága folyamatosan nőt.
Hagyományos rendezvényeinket egyre többen látogat-
ják, szervezésükbe is szívesen kapcsolódnak be lakosa-
ink és a civil egyesületek is. Kiemelném ezen a területen 
a Szépkoruak és a TIT együttműködésében megtartott 
és magas érdeklősre szert tett előadásokat, melyek új-
donság a település kulturális palettáján.
Pályázat útján a Sportegyesületünk kapott defibrillátort, 
működéséhez pedig egy kistraktort az Önkormányzattól.
Az egészségügy területére is pályáztunk a Magyar Falu 
programba, orvosi műszert és a védőnői fogadó bútor-
zatát szereztük be ennek keretében közel 1,7 millió fo-
rint értékben.
Szociális területen végzett munkánk kapcsán a téli re-
zsicsökkentés keretében 1 millió 56 ezer forintnak meg-
felelő támogatást osztottunk szét gázpalack és fabrikett 
formájában.  29 háztartás kapott palackos gázt és 59 ház-
tartás fabrikettet.
Települési támogatásra 4.655.225 forintot költöttünk, 
ebből 675.225 forintot a 70 év fölöttiek szemétpénz tá-
mogatására fordítottunk.
Munkánkhoz kapcsolódóan a 6 kötelező testületi ülés 
helyett 17 ülésre került sor, melyeken 170 határozatot 
hoztunk.
A település nevében köszönök minden segítséget, me-
lyet a munkánkhoz kaptunk. Jó kapcsolatainknak kö-
szönhetően tudtuk ezeket az eredményeket, fejleszté-
seket, beruházásokat, stb. elvégezni. Köszönet azoknak 
az ágfalvi lakosoknak, akik munkánkat segítették és 
együttműködtek a feladatok megoldásában. Köszönet az 
országgyűlési képviselőinknek, akik meghallották kéré-
seinket és forrást biztosítottak megvalósításukhoz.
Fontos megemlítenem, hogy az ágfalvi vállalkozások-
nak mit köszönhetünk, hiszen a kommunális és gépjár-
műadón túl a fejlesztések önereje az iparűzési adóbevé-
teleknek köszönhető.
A másik két adónem a működés költségeit biztosítja.
Pénzügyileg a következőképpen:
2019 év normatív támogatása 135.595.000 forint, ebből 
a helyi önkormányzat működésére 113.102.04  forint tá-
mogatást kaptunk és 146.568.554 forintot fordítottunk.
Könyvtári, közművelődési és múzeumi feladatokra 
2.855.220 forint támogatást kaptunk és 5.430.717 forin-
tot fordítottunk.
OEP támogatást 5.982.800 forintot kaptunk és 6.794.568 
forintot költöttünk.
szociális feladataink ellátására 8.069.727 forintot kap-
tunk és 7.631.711 forintot költöttünk.
Azaz a normatív támogatásokat, melyek a működést 
hivatottak finanszírozni, 36.415.759 forinttal ki kellett 
egészítenünk, fejlesztéseink a fennmaradó saját bevéte-
lekből és a pályázatokból valósultak meg.
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„Ágfalva az elmúlt években dinamikusan fejlődött. A település utcái egyre 
épülnek, szépülnek. A Magyar Falu Program elindulásával, a magyar kormány 
támogatásával újabb lehetőségek is megnyíltak. Számos egyeztetés, előkészítő 
munka után Pék Zsuzsanna polgármester asszonnyal több meghatározó fej-
lesztésről is beszámolhatunk az itt élőknek. Nagy öröm számomra, hogy az 
iskola 700 milliós támogatásával, egy soha nem látott mértékű lehetőség nyílik 
meg a település számára az oktatás minőségének és színvonalának emelése te-
kintetében. A Sopron és Ágfalva közötti út pedig több mint 300 millió forintból 
elkészült!
Hajrá Ágfalva, folytassuk közösen!”

Barcza Attila 
országgyűlési képviselő

A 2020-ra tervezett feladataink előtt a település növekedéséről és bevételeiről röviden, milyen folyamatok befolyásol-
ják munkánkat?

- Lakosságszám változása és a lakosság által fizetett adóbevételek 2015 – 2019-ig.
Lakosságszám (fő) ebből külterületi lakos (fő) Magánszemélyek kommunális adóbevételei (eFt) Gépjármű adóbevétel (eFt)

2 141 125 11 532 7 088
2 187 122 12 698 7 187
2 225 127 11 657 8 242
2 282 128 11 246 8 080
2 370 130 11 826 9 945

- Vállalkozások száma, iparűzési adóbevételek, normatív támogatások mértéke:
Év Vállalkozások száma 

(db)
Iparűzési adóbevétel 
(eFt)

Normatív támogatás 
(eFt)

NNÖ normatíva 
(eFt)

Iskola normatíva 
(eFt)

Óvoda normatíva 
(eFt)

2015 141 21 837 153 041 2 770 42 398 61 089
2016 152 31 718 161 931 2 404 125 424 62 643
2017 177 32 238 152 692 3 219 133 049 70 566
2018 191 33 535 112 029 2 517 136 296 75 944
2019 179 55 832 135 595 3 025 136 737 72 166
2020   111 201 igénylés alatt igénylés alatt igénylés alatt

- Elnyert pályázatokból megvalósult, illetve folyamatban lévő beruházások.
Projekt időpont Projekt Pályázati összeg(Ft) Önerő(Ft) Összesen(Ft) Megvalósulás
2017.04.01 Ágfalva Községi Önkormányzat ASP központhoz 

való csatlakozása (Hivatali munkavégzés segítése)
7 000 000 - 7 000 000 megvalósult

2017.09.01 Ágfalva Községi Önkormányzat gépparkjának fej-
lesztése

9 999 988 2 532 941 12 532 929 megvalósult

2017.10.20 Bölcsőde építés 40 000 000 9 725 197 49 725 197 megvalósult
2018.03.08 Belterületi utak, járdák, hidak felújítása 8 358 569 1 475 042 9 833 611 megvalósult
2019.07. Orvosi, védőnői eszköz 1 676 787 - 1 676 787 megvalósult
2019.12. Ágfalva-Tájház 6 913 579 921 595 7 835 174 megvalósult
 Sopron-Ágfalva bekötőút felújítása 350 000 000   megvalósult
 Váci Mihály Általános Iskola - bővítés, tornacsar-

nok építés
500M + 200M+ 65M 
+ 100M

  folyamatban

2017-2019 Katolikus templom 9 000 000 + 11 000 000   megvalósult
2017-2019 Evangélikus gyülekezet 11 000 000 + 22 788 

100 + 2 000 000
folyamatban
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Felhívás!
Kedves Ágfalviak, 

Kedves Elszármazottak! 
Tájházunk fotóanyagának gyara-
pításához keresünk olyan magán-
tulajdonban lévő régi XIX. századi 

ágfalvi fény-
képeket, ahol 
népviseletbe 
öltözött személyek egyéni vagy 
csoportképei, akár munkához 
kapcsolódó, ünnepek alkalmá-
val készült fotók, vagy régi épü-
letek, utcarészletek, láthatók.

Ha szívesen megosztaná ve-
lünk tulajdonában lévő régi 
képeit kérem, hívja Csoltói 
József rendezvényszervezőt 
06 20/7797-113-as telefonszá-
mon. A képeket digitalizáljuk, 
és visszajuttatjuk tulajdonosá-
hoz.
Köszönjük, 
hogy segít-

ségével gyarapíthatjuk az Ág-
falvi Tájház-Heimatmuseum 
digitális fotóanyagának gyűj-
teményét!
Csoltói József

A 2020. év feladatai:
Legfontosabb feladatunk a pénzügyi stabilitás megőrzé-
se. Ennek okán rendkívül fontos a felelős gazdálkodás.
Lehetőségeinket csökkenti, hogy 2020-ban több mint 20 
millió forinttal kevesebb normatív támogatásban része-
sül Önkormányzatunk.
2019-ben az egy főre jutó adóerőnk 600 forinttal megha-
ladta azt a határt, ami alatt „kiegészítő” normatív támo-
gatásban részesülhetett volna a település. 
Ez részleteiben azt jelenti, hogy minekután a Polgár-
mesteri Hivatal normatívája ebből 36.733 ezer forint, a 
Bölcsőde normatívája 17.220 ezer forint, a településre 
57.248 ezer forint, ebből 9.443 ezer forint szociális célú 
támogatás, ami más célra nem használható.
Ennek okán 47.805 ezer forint áll rendelkezésünkre, 
havonta 3.983 ezer forint, hogy a 4 fizikai dolgozó, a 
rendezvényszervező, hivatalsegéd, védőnő és a polgár-
mester bérét és járulékait, valamint a további kötelező 
feladatokra, főépítész, tűz- és munkavédelmi felelős, stb. 
megbízási díjait, közvilágítást, önkormányzati épületek 
rezsijét, temető, utak, épületek karbantartása, biztosítá-
sok, stb. finanszírozzuk.
Összehasonlítva az előző évekkel tisztán látható, hogy 
saját bevételeinkből jóval magasabb hányaddal kell ki-
egészíteni a település működésének biztosítását.
Egy terület marad, ahol nem csökkent,hanem nőtt a 
felhasználható keret, mégpedig a szociális feladatok. A 
csökkenő támogatás ellenére szeretnénk rendezvénye-
inkkel hasonlóan a 2019. évhez jó színvonalon megren-
dezni.

Két fontos beruházást terveztünk, egyik már folyamat-
ban is van, a Napközi – konyha II. ütem kivitelezése. A 
másik pedig a Határőr utca szilárd burkolat építése. Itt is 
döntött a képviselő testület a kivitelező cégről, tavasszal 
sor kerülhet az útépítésre.
A Szabályozási Tervünket kell befejeznünk és el kell ké-
szíteni a Település Arculati Kézikönyv külterületre vo-
natkozó részeit.
A legfontosabb feladatunk a Német Nemzetiségi Ön-
kormányzattal közösen együttműködve az iskolabőví-
tés, tornacsarnok építés projekt elindítása. Ez a feladat 
további intézkedéseket és megoldandó problémákat fog 
generálni, ezért fontos, hogy a legfontosabbként kezelje 
mindkét önkormányzat.
2020-ban „Tájkarakter” kutatás helyszíne lesz telepü-
lésünk. Ennek kapcsán a Civil egyesületek és a helyi 
vállalkozások is megkérdezésre kerülnek.
Fontos, hogy továbbra is pályázzunk minden olyan 
kiírásra, amely a település gazdagodását, élhetőségét 
szolgálja.
Visszatekintve az előző ciklusra /lásd táblázat/ ha a még 
fel nem használt forrásokat is fel tudjuk használni és 
újabbakat tudunk megnyerni, akkor Ágfalva fejlődése 
töretlennek tekinthető.
Mindezek érdekében törekszünk továbbra is jó mun-
kakapcsolatot alakítani országgyűlési képviselőinkkel, a 
lakossággal és a civilekkel, mindenkivel, aki támogatja a 
település fejlődését.

Pék Zsuzsanna
polgármester



— 11 —

2020. május-június

Nyertes pályázatok az ágfalvi evangélikus gyülekezetben
Az elmúlt évre visszatekintve – ha a nyertes pá-
lyázatok számát és az elnyert összeget

nézzük -, nagyon hálásnak kell lennünk, hiszen 
három egyházi és három állami pályázaton is si-
keresen szerepeltünk.

Az Soproni Evangélikus Egyházmegye gyülekeze-
ti táborunkat támogatta, a Magyarországi Evan-
gélikus Egyház gépjárművekre kiírt pályázatán 
egy új Seat Arona autóval gazdagodott gyülekeze-
tünk, az egyházi GAS-szervezet pedig a templo-
mi galambriasztásunk megoldásához járult hozzá 
anyagi segítségével.

Hatalmas öröm számunkra, hogy egy 2017-ben- 
a gyülekezeti házunk tetőfelújítására -benyújtott 
pályázat kifizetésrekerült. A Behlen Gábor Alap-
kezelő Zrt.-én keresztül tizenegy millió forintot 
kaptunk. A tetőfelújítás munkálatai február vé-
gén megkezdődnek. Ezúttal is köszönjük Ágfal-
va önkormányzatának segítségét, akik ötszázezer 
forintnyi támogatásukról biztosították az egyház-
községet.

A Magyar Falu elnevezésű pályázaton is sikeresen 
szerepeltünk. Minden kategóriában a maximális 
összeget nyertük el, összesen mintegy huszonkét 
millió forintot.

A pályázat egyik része a közösségi tér megújulását 
célozza. Ennek keretében a gyülekezeti teremben 
új konvektorok kerülnek felszerelésre, illetve a fa-
lak szigetelése és festése is szükséges. Ezenkívül 
az egész épület megújul kívülről. A vízelvezetés és 
a külső homlokzat leverése, újravakolása és fes-
tése lesz a feladatunk. A munkálatoknak október 
31-ig kell megvalósulniuk.

A pályázat második részében eszközbeszerzésre 
lehetett igényt benyújtani. Ennek köszönhetően 
gyülekezetünk végre saját számítógéppel, saját te-
lefonnal és új projektorral rendelkezik. Tervezzük 
sörpadok és - a gyerekek számára - ülőpárnák, 
színes ülőzsákok beszerzését is.

A pályázat harmadik része egy pályázati koor-

dinátor alkalmazását és programok támogatását 
tartalmazza. Koordinátorként Plöchl Ildikó hi-
toktatót alkalmaztuk. A programok közül egy ka-
rácsonyi kézműves foglalkozás és egy konfirman-
dusok számára rendezett balatoni csapatépítő 
hétvége valósult meg, a többi alkalmat tavaszra, 
nyárra és őszre tervezzük.

Tervben van még két egynapos buszos kirándulás 
is gyülekezeti tagjaink részére. Egy áprilisi hétvé-
gén Balatonfelvidékre utazunk, május végén pe-
dig a Dunakanyarba.

A Magyar Falu program nagy segítségünkre lesz 
a június végi gyülekezeti táborunk finanszírozá-
sában is. Ezenkívül két nemzetiségi napot is ter-
vezünk közösségünk részére, továbbá a gyerekek 
számára lesznek még a pályázatból finanszírozott 
további programok.

És még egy nyertes pályázatról is szeretnénk be-
számolni. A templom fa nyílászáróinak restaurá-
lására is nyertünk a Nemzeti Kulturális Alap által 
kiírt pályázaton pénzt, kétmillió forintot. Ennek 
feltétele, hogy ötven százalékban, azaz további két 
millió forintból mi finanszírozzuk a felújítást.

Ezúton is szeretnénk megköszönni gyülekezeti 
tagjainknak, az egyházi és az állami szerveknek, 
hogy támogatták közösségünket.

Továbbá szeretnék köszönetet mondani Száz Ti-
bornénak, Zeltner Máriának, Plöchl Ildikónak 
és Akácos Tamásnak, akik segítsége nélkül a pá-
lyázattal kapcsolatos teendők nem valósulhattak 
volna meg.

(2020. március)

Heinrichs Eszter evangélikus lelkész
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Június 12-én 8. osztályosaink rendhagyó ballagással bú-
csúztak iskolájuktól, tanáraiktól és ágfalvi lovas kocsiká-
zással zárták a tanévet.
Ezen alkalommal emlékfát is ültettek a végzős diákok, 
melyből szeretnének hagyományt teremteni.

Átadtuk a Sopron-Ágfalva közötti felújított bekötőutat

Megemlékezéseink: Don, 1848, kitelepítés

Márciusban tíz hársfát ültetett az önkormányzat a 8. osztá-
lyosok közreműködésével a település fásítási programjában.

Iskolánk tanulói ismét  résztvevői voltak a megyei német sza-
valóversenynek. Jurák Emese 8. osztályos tanuló különdíjat ka-
pott szép szavalatáért. Mindannyiuknak szívből gratulálunk!

Iskolánk 2. osztályos tanulói az Ágfalvi Tigrisek Kosárpa-
lánta Program Észak-nyugati régiós rendezvényén II. he-
lyezést értek el.
Csapattagok: 
Horváth Gordon, Kovács Adrienn, Kamhal Zoé, Dörgő Erik, 
Koller Noémi, Nagy Ádám, Marton Letti, Ligeti Laura. Büsz-
kék vagyunk rájuk. Teljesítményükhöz gratulálunk!
Edző: Gyarmati Zoltán


